

For Immediate Release

Rick Hansen Foundation Celebrates Five Exceptional Youth Across Canada as 2023-24 Difference Maker of the Year Recipients

Record-Breaking Nominations Received this School Year

May 31, 2024, Traditional territory of the xʷməθkʷəy̓əm (Musqueam) First Nation / Richmond, BC – The Rick Hansen Foundation is proud to announce five outstanding youth recipients of the 2023-24 Rick Hansen Foundation School Program (RHFSP) Difference Maker of the Year Awards. The annual award honours youth aged 5 to 18 who have significantly contributed to making their schools and communities more physically accessible and inclusive for people with disabilities. The announcement of this year’s recipients coincides with National AccessAbility Week, a time to celebrate people with disabilities in Canada and raise awareness of the critical need for greater accessibility and inclusion in our communities and workplaces.

This year’s awards received the highest number of nominations in the initiative’s history, with exceptional candidates from across Canada. The 2023-24 recipients serve as an inspiration to us all and include: the author of a children’s book on disability, a coordinator for an organization that offers weekly horse riding activities for people with disabilities, a Best Buddies club president that led multiple inclusive events, a student council member that organized sensory and mobility friendly dances, and an advocate that helped raise over \$50,000 to help families with the cost of medical supplies. Award recipients are chosen by a selection committee consisting of previous Difference Maker of the Year Award recipients and members of the RHFSP Youth Leadership Committee.

“The unprecedented number of nominations for this year’s awards is a testament to the incredible work being done across Canada to advance accessibility and inclusion,” said Amanda Basi, Senior Director of Programs at the Rick Hansen Foundation. “These individuals are leading the way in creating environments where everyone can participate and thrive. As we celebrate National AccessAbility Week, we are reminded of the importance of continuing to support and recognize those who are making a real difference in their communities. We applaud the work being done by all of those nominated and celebrate our five recipients.”

The 2023-2024 RHFSP Difference Maker of the Year Award recipients include:

- Andrew Paul Marti, St. Michaels University School, Victoria, British Columbia - Help Fill A Dream Charity Fundraiser and Juvenile Diabetes Foundation Youth
- Talina Papazian, Toronto French School / University of Waterloo, Ontario - author of “You Taught Me”

- Andrew Phillips, Fredericton High School, Fredericton, New Brunswick - Chill Dance Pilot Project
- Emma Stafford, South Peace Secondary, Baldonnel, British Columbia - North Peace Ride for the Disabled
- Abigail Thorton, Fredericton High School, Fredericton, New Brunswick - Best Buddies

Adds Basi: “Thank you to all our nominees for your leadership and dedication to creating a world for everyone, everywhere. Your projects demonstrate the variety of ways we can achieve improved accessibility and inclusion, and your actions are helping to create a bright future for people of all ages and abilities.”

The Rick Hansen Foundation School Program is made possible thanks to the generous support of Scotiabank, the Gordon and Ruth Gooder Charitable Foundation, and the Vancouver Canucks Alumni Foundation.

For more information on the RHFSP Difference Maker of the Year awards, and profiles of this year’s recipients visit our [website](#).

-30-

About the Rick Hansen Foundation

The Rick Hansen Foundation (RHF) was established in 1988, following the completion of Rick Hansen’s Man In Motion World Tour. For over 35 years, RHF has worked to raise awareness, change attitudes, and remove barriers for people with disabilities. The RHF School Program strives to inspire the next generation of accessibility and inclusion champions through no charge resources in both English and French for students from kindergarten to grade twelve. The program also supports educators with inclusion and accessibility training, and provides powerful presentations to schools and classrooms by Ambassadors with varying disabilities. Visit www.rickhansen.com/schools to learn more.

RHF Media Contact:

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

Cynnamon@hartleypr.com

604-802-2733

Pour diffusion immédiate

La Fondation Rick Hansen rend hommage à cinq jeunes d'exception au Canada qui remportent le Prix Personne qui fait une différence de l'année 2023-2024

Nombre record de nominations reçues pour la présente année scolaire

31 mai 2024 – Territoire traditionnel de la x̣ẉṃə̣θ̣kẉə̣ỵ 'ə̣m (Musqueam) First Nation / Richmond, Colombie-Britannique – La Fondation Rick Hansen (FRH) est ravie d'annoncer la liste des lauréates et lauréats du Prix Personne qui fait une différence de l'année 2023-2024 du Programme scolaire de la Fondation Rick Hansen (PSFRH). Ce prix annuel récompense les jeunes de 5 à 18 ans qui ont contribué de manière significative à rendre leur école et leur communauté plus accessibles physiquement et plus inclusives pour les personnes ayant un handicap. L'annonce des personnes lauréates de cette année coïncide avec la Semaine nationale de l'accessibilité pendant laquelle c'est l'occasion de rendre hommage aux personnes ayant un handicap au Canada et de sensibiliser le public au besoin essentiel d'une meilleure accessibilité et d'une meilleure inclusion dans nos collectivités.

On a reçu des candidatures exceptionnelles venant de partout au Canada. Et il s'agissait cette année du plus grand nombre de candidatures de l'histoire du Prix. Les personnes lauréates de 2023-2024 sont une source d'inspiration pour tout le monde. On trouve parmi elles l'autrice d'un livre pour enfants sur le handicap, la coordonnatrice d'un organisme qui propose des activités hebdomadaires d'équitation pour les personnes ayant un handicap, la présidente du club Best Buddies qui a organisé de nombreux événements inclusifs, le membre d'un conseil étudiant qui a organisé des danses adaptées aux enjeux sensoriels et à la mobilité ainsi qu'un militant qui a aidé à récolter plus de 50 000 \$ pour aider des familles à composer avec les coûts de fournitures médicales. La sélection des lauréates et lauréats s'effectue par un comité de sélection composé de lauréates et de lauréats ayant déjà reçu le prix Personne qui fait une différence de l'année et de membres du Comité de leadership jeunesse du PSFRH.

« Le nombre sans précédent de candidatures que nous avons reçues pour les prix de cette année témoigne du travail incroyable accompli dans tout le Canada pour faire progresser l'accessibilité et l'inclusion », a déclaré Amanda Basi, directrice principale des programmes à la Fondation Rick Hansen. « Ces personnes montrent la voie en créant des environnements où chaque personne peut participer et s'épanouir. Tandis que nous célébrons la Semaine nationale de l'accessibilité, nous nous rappelons qu'il est important de continuer à appuyer et à reconnaître les personnes qui font une réelle différence dans leurs communautés. Nous saluons le travail accompli par toutes les personnes nommées et nous rendons hommage à nos cinq personnes lauréates. »

Personnes lauréates du prix Personne qui fait une différence de l'année 2023-2024 du PSFRH :

- Andrew Paul Marti, St. Michaels University School, Victoria (Colombie-Britannique) – Collecte de fonds pour l'organisme Help Fill A Dream et jeune de la Fondation de la recherche sur le diabète juvénile
- Talina Papazian, Toronto French School / Université de Waterloo (Ontario) – autrice de « You Taught Me »
- Andrew Phillips, école Fredericton High School, Fredericton (Nouveau-Brunswick) – Projet pilote Chill Dance
- Emma Stafford, école South Peace Secondary, Baldonnel (Colombie-Britannique) – North Peace Ride for the Disabled
- Abigail Thorton, école Fredericton High School, Fredericton (Nouveau-Brunswick) – Best Buddies

« Merci à toutes les candidates et tous les candidats pour votre leadership et votre dévouement à édifier un monde pour tout le monde, partout », a ajouté Mme Basi. « Vos projets illustrent la diversité des moyens dont nous disposons pour améliorer l'accessibilité et l'inclusion, et vos gestes contribuent à créer un avenir radieux pour les personnes de tous les âges et de toutes les capacités. »

Le Programme scolaire de la Fondation Rick Hansen est rendu possible grâce au généreux soutien de la Banque Scotia, de la Gordon and Ruth Gooder Foundation et de la Vancouver Canucks Alumni Foundation.

Pour obtenir de plus amples renseignements sur le prix Personne qui fait une différence de l'année du PSFRH et sur les profils des lauréates et des lauréats de cette année, consulter le [site Web](#).

-30-

Au sujet de la Fondation Rick Hansen

On a fondé la Fondation Rich Hansen (FRH) en 1988 après la fin de la Tournée mondiale Rick Hansen. Depuis plus de 35 ans, la FRH s'efforce de sensibiliser la population, de faire évoluer les mentalités et d'éliminer les obstacles que rencontrent les personnes ayant un handicap. Le Programme scolaire de la FRH vise à inspirer la prochaine génération de championnes et de champions de l'accessibilité et de l'inclusion grâce à des ressources gratuites en français et en anglais pour les élèves de la maternelle à la douzième année. Le programme appuie également le personnel éducateur au moyen d'une formation en matière d'inclusion et d'accessibilité et prévoit des présentations percutantes dans les écoles et les classes par des ambassadrices et des ambassadeurs ayant des handicaps divers. Consulter www.rickhansen.com/ecoles pour en apprendre davantage.

Personnes-ressources pour les médias à la FRH :

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

Cynnamon@hartleypr.com

604-802-2733